



La lutte pour le Canada ✕ The Fight for Canada

1812.gc.ca

# La guerre de 1812 The War of 1812

## Tecumseh, chef de guerre shawnee (1768-1813) \_\_\_\_\_

Chef de guerre shawnee, Tecumseh dirigeait une grande confédération tribale qui s'opposait à l'expansion territoriale américaine. Après l'attaque américaine contre ses alliés à Tippecanoe en 1811, il se joint aux Britanniques pendant la guerre de 1812. Tecumseh et ses 2 000 guerriers combattent pendant toute la campagne de l'Ouest. Son appui au major-général Sir Isaac Brock assure la victoire aux Britanniques lors de la prise de Détroit. On raconte que Tecumseh a fait son entrée à Détroit aux côtés du major-général Brock : ce dernier lui aurait remis sa ceinture en signe de respect. Tecumseh est tué en octobre 1813, lors de la bataille de Thames (Moraviantown).

## Tecumseh, Shawnee War Chief (1768-1813) \_\_\_\_\_

Tecumseh was a Shawnee chief and leader of a large tribal confederacy that opposed American territorial expansion. Following an American attack on his supporters at Tippecanoe in 1811, Tecumseh joined the British against the Americans in the War of 1812. Tecumseh and the 2,000 warriors under his command fought throughout the Western campaign of the war. His support of Major-General Sir Isaac Brock at the capture of Detroit secured this British victory. It is said that Tecumseh rode into Detroit beside Brock and that Brock gave the Shawnee chief his own sash as a mark of respect. Tecumseh was killed in October 1813 at the Battle of the Thames (Moraviantown).



Gouvernement  
du Canada

Government  
of Canada

QS-6276-000-BB-A1

**Vente interdite / Not intended for resale**



- © Sa Majesté la Reine du Chef du Canada, représentée par le Ministre des Affaires autochtones et du développement du Nord canadien, 2012
- © Her Majesty the Queen in Right of Canada, represented by the Minister of Aboriginal Affairs and Northern Development, 2012

Canada